
Protokół Nr XXV/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 stycznia 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXV/341/2017 w sprawie wyrażenia poparcia dla projektu uchwały Sejmiku
                                Województwa Śląskiego w sprawie wprowadzenia na obszarze
                                województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, 
                                w których następuje spalanie paliw.
2. XXV/342/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
3. XXV/343/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
4. XXV/344/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
5. XXV/345/2017 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
                                przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej
                                Śródmieście w Raciborzu.
6. XXV/346/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu,
                                położonych w Raciborzu, w obrębie ulic Cecylii i Gospodarczej, objętych
                                Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną S.A.
7. XXV/3472017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych
                               położonych w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.
8. XXV/348/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
                                prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.
9. XXV/349/2017 w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
                                w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.
10. XXV/350/2017 w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
                                rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto
                                Racibórz oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych
                                kryteriów.
11. XXV/351/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz 
                                z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu 
                                i Rekreacji w Raciborzu.
12. XXV/352/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 22, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta:

1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok wraz z autopoprawką.
2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej .
3. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
4. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w 
Raciborzu.

5. Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Ślaskiego w sprawie wprowadzenie na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w 
zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

6. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska o projekcie zmian prawa 
ochrony środowiska.

7. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

8. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.

9. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz 
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.  
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 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz w 2016 r. oraz Plan

pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 r.
Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższe  wnioski,  ustalając
następujący porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Ramowy program obchodów 800-lecia nadania praw miejskich Raciborzowi.
5. Informacja o działaniach Miasta w zakresie ograniczenia niskiej emisji.  
6. Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska o projekcie zmian prawa ochrony środowiska.

Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Ślaskiego w sprawie wprowadzenie na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w 
zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok wraz z autopoprawką.
8. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
10. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście w 
Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu, 
położonych w Raciborzu, w obrębie ulic Cecylii i Gospodarczej, objętych Katowicką 
Specjalną Strefą Ekonomiczną S.A.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych w
Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

13. Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

14. Uchwała w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach 
prowadzonych przez Miasto Racibórz.

15. Uchwała w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz określenia dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 18 
grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.   

17. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
18. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2017 rok.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz w 2016 r. oraz Plan 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 r. 

19. Interpelacje, zapytania i wnioski.
20. Zakończenie sesji.                          

    

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XXIV/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 28 grudnia 2016 r.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 
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Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 5 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. Ramowy Program Obchodów 800 – lecia nadania praw miejskich Raciborzowi.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF spodziewa się skorygowanego programu.
 Radny Michał Woś zapytał czy program ten przygotowany został przez wydział edukacji i czy 

został skonsultowany z innymi wydziałami urzędu m.in. referatem przedsiębiorczości. Dalej 
uznał, że dużo lepszym hasłem dla tego tych obchodów było by „800 miejsc pracy na 800 lat” 
niż „800 drzew na 800 lat”. Następnie jako wniosek formalny przedstawił wniosek o 
zobowiązanie Prezydenta Miasta do wystosowania zaproszenie do Prezydenta RP Andrzeja 
Dudy na uroczystą sesje Rady Miasta zaplanowaną w marcu, mimo tego że wydaje się być już 
zbyt późno aby to poczynić.

 Radny Piotr Klima przyznał, że to bardzo dobry pomysł, do tego uznał, że to także dobra okazja
aby na te uroczystości zaprosić urzędników UE czy też hierarchów kościoła. Zapytał również 
czy gminy powiatu włączą się także w te święto miasta, stolicy regionu. Następnie przekazał, że
w programie obchodów brakuje mu konferencji poświęconej historii miasta, a zwłaszcza władz 
miasta i samorządu., czy też rozwoju różnych zawodów, nauki, kultury, oświaty. Uznał, że widzi
w tym rolę dla instytucji kultury, jednostek oświatowych, czy TMZR i wydania o tym książki 
lub innego wydawnictwa naukowego. Dalej wskazał, że mógłby to być również przekrój  przez 
różne religie. Zapytał również, czy obchody będą anonsowane przez ponad regionalne media 
oraz czy temat obchodów 800 lecia wyjdzie poza granice kraju, do naszych sąsiadów i miast 
partnerskich tak aby miasto i mieszkańcy na tym skorzystali.        

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że na Komisji RGBiF wskazano na potrzebę uzupełnienie 
tego programu i osobiście wskazywał na sprawę upamiętnienia Księcia Mieszka Plątonogiego. 
Dodał, że jest duża nadzieja, że zawiąże się społeczny komitet dla upamiętnienia Księcia 
Mieszka w oparciu o działające już stowarzyszenie jakim jest Bractwo Kurkowe. Przypomniał, 
że na przełomie I i II kadencji samorząd udźwignął koszty budowy pomnika Josefa von 
Eichendorffa, uznał więc, że warto aby np. na 11 listopada 2017 r. udało się to także w 
przypadku Księcia Mieszka.     

 Radny Leszek Szczasny  poprosił o przedstawienie terminu planowanej uroczystej sesji. Dalej 
przekazał, że warto też aby cała Polska wiedziała o obchodach 800 – lecia.  

 Radny Andrzej Rosół wskazał na wręcz konieczną potrzebę zaakcentowania podczas tych 
obchodów osoby Wincentego z Kielczy, twórcy Gaude Mater Polonia. W związku z powyższym
zaproponował aby jego imieniem nazwać rondo obok Tesco albo skwer naprzeciwko Urzędu 
Skarbowego. Następnie zaproponował bicie rekordu w odśpiewaniu hymnu Gaude Mater 
Polonia.      

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dyskusja już wielokrotnie wskazała, że program 
ten nie może być programem zamkniętym. Dla przykładu przedstawił propozycję „iventu 
modowego” zaproponowanego przez znane czasopismo zajmujące się modą. Dodał, że 
poważnie, niemniej bardziej jako docinkę potraktował pomysł „800 miejsc pracy na 800 lat” 
gdyż zwłaszcza w ostatnim okresie miasto bardzo mocno angażuje się w kwestie umożliwiania 
powstawania miejsc pracy. Wskazał, że wiele firm ma ostatnio problem z naborem 
pracowników. Uznał, że te miejsca pracy tworzą się szybciej niż to sobie wyobrażamy, a drzewa
warto sadzić. Dalej przekazał, że program konsultowany jest z wszystkimi komórkami, również 
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z Referatem Przedsiębiorczości. Dodatkowo wskazał na spotkania ze stowarzyszeniami i wybór 
m.in. hasła obchodów. Dalej przekazał, że w przeciągu miesiąca powinien pojawić się program 
obchodów w formie ulotkowej.  Dodał, że pokazania Raciborza w mediach ogólnopolskich nie 
jest zadaniem trudnym, niemniej kosztownym. Wskazał, że Opole wydało dodatek do Gazety 
Wyborczej, a Racibórz być może wyda dodatek do Dziennika Zachodniego. Uznał, że promocja
w Polsce na pewno będzie. W kwestii zaproszenia Prezydenta RP przekazał, że z chęcią takie 
zaproszenie w imieniu swoim i radnych wystosuje i jeśli się to uda, to będzie dla nas wszystkich
ogromny zaszczyt. Dalej wskazał, że prawie na pewno na uroczystą sesję przyjadą Wojewoda 
Śląski i Marszałek Województwa, którzy przyjęli honorowe patronaty. Uznał, że zaproszenia na 
pewno też otrzymają wszyscy byli prezydenci i starostowie oraz przedstawiciele miast 
partnerskich jak również dotychczasowi laureaci tytułu i medalu „Zasłużony dla miasta 
Raciborza”. Dalej wskazał, że z pomocą powołanego niebawem zespołu zostaną też wskazane 
nowe osoby do uhonorowania tym tytułem. Uznał, że najlepiej aby wspólnie z gronem radnych, 
przedstawicieli wszystkich klubów i ugrupowań zgodnie wybrać do 5 takich osób, tak aby 
później na sesji jednogłośnie przez aklamacje je przyjąć i następnie zaprosić na uroczystą sesję 
w dniu 21 marca br. , której wstępny porządek obejmie m.in. słowo wstępu wygłoszone przez 
Przew. RM, uhonorowanie zasłużonych dla miasta oraz w dalszej części wystąpienia kilku osób 
w formie konferencji historycznej, a także koncert muzyczny. Dalej wracając do obecności w 
mediach przekazał, że warto oprócz prasy zaznaczyć nasze obchody również w ogólnopolskich 
portalach internetowych. Następnie przekazał, że niebawem powołany też zostanie zespół 
zajmujący się projektem „800 drzew na 800 lecie”. Dodał, że pomysł z biciem rekordem w 
odśpiewaniu hymnu Wincentego z Kielczy czy też nazwania jego imieniem odpowiedniego 
miejsca w mieście to dobre pomysły. Przekazał również, że na bieżąco będzie informował 
radnych o wydarzeniach związanych z obchodami. Uznał, że cenną inicjatywa jest też ta, której 
podjęło się Bractwo Kurkowe, co więcej dodał, że miasto gdy będzie taka potrzeba to wesprze 
to przedsięwzięcie. Dalej przekazał, że gminy powiatu na pewno będą brały udział w 
zaplanowanych przedsięwzięciach miasta jako ich uczestnicy. Dodał, że być może przy okazji 
obchodów uda się zorganizować zjazd Raciborzan. Wspólnie ze Starostą ustalił, że miejscem 
takiego spotkania połączonego z dyskusją na temat tożsamości może być Raciborski Zamek.      

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że tylko interesujący program obchodów będzie wstanie 
przyciągnąć osoby z  Gdańska czy Poznania.  Dalej przekazał, że jest rozczarowany tym, że na 
wtorek wyznaczamy sesję uroczystą gdyż w środku tygodnia będzie trudno zrobić naprawdę 
fajne wydarzenie. Lepszym terminem byłaby sobota, niedziela oraz wykorzystanie przestrzeni 
publicznej przynajmniej na część tych obchodów.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radny nie ma doświadczenia w tych kwestiach. 
Wskazał, że media żyją z ogłoszeń i nie ma nic za darmo. W kwestii sesji wtorkowej przekazał, 
że zostało to właśnie przemyślane, bo w piątek, sobotę czy niedzielę będzie trudno o gości 
spoza Raciborza. Dodał, że już teraz zastanawia się czy koncertu noworocznego nie robić w 
innym terminie niż piątek. 

 Radny Piotr Klima uznał, że dla tych obchodów bardzo istotne wydają się dwie instytucje: 
Muzeum i Archiwum Państwowe. W związku z tym też zapytał czy są dokumenty nadania praw
miejskich z tamtych czasów i czy nie można zorganizować ich ekspozycji oraz czy archiwum 
nie mogłoby podać historycznych rodów genealogicznych. Dalej wskazał, że miasto w swojej 
historii znajdowało się we władaniu kilku państw w związku z czym można by zaprosić także 
ich władze. Dalej uznał, że nadanie tytułu honorowego obywatela miasta dla Prezydenta RP 
byłoby dodatkową motywacją do odwiedzenia Raciborza.      

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że w czasie tej krótkiej dyskusji zrodziło się już tyle 
pomysłów, że trudno będzie to spiąć finansowo.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że delegacje z zagranicznych miast partnerskich 
będą zaproszone na Dni Raciborza w czerwcu. W kwestii dokumentów to prawdopodobnie nie 
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ma u nas takich do wyeksponowania. Uznał również, że archiwum prawdopodobnie nie 
gromadzi genealogii  raciborskich rodów.   

 Radny Piotr Klima uznał, że w kwestii udostępnienia genealogii wystarczy zwrócić się z 
zapytaniem do mieszkańców. W kwestii delegacji zagranicznych przekazał, że chodziło mu 
bardziej o rządy tych krajów.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym zakresie widzi możliwość zaproszenia 
konsulów generalnych. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że za bardzo zaczynamy marzyć.
 Radny Michał Woś przekazał, że popiera pomysł nazwania imieniem Wincentego z Kielczy 

jakiegoś ronda bądź skweru w mieście, w tym miejscu wskazał na skwer przy kościele Św. 
Jakuba.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że temat pozostawia do rozważenia. 
 Radny Leszek Szczasny uznał, że rzeczy z najwyższej półki trafiają do mediów i nie trzeba za 

to płacić. Dalej uznał, że nie powinny to być obchody tylko dla oficjeli.    
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Książe Raciborski także powinien zostać zaproszony 

na uroczysta sesję.  Dalej uznał, że należy zmobilizować Muzeum wraz z Archiwum 
Państwowym do przygotowania edycję historycznej dokumentów świadczących o historii 
miasta oraz wydanie tego np. w formie elektronicznej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to wrzucenie mu kolejnego pomysłu. Dodał, że 
pomysł jest dobry, niemniej liczy na to, że radny odciąży go i samemu podejmie temat rozmów 
z Archiwum. Uznał, że ze strony Muzeum na pewno Archiwum może liczyć na współpracę.     
W kwestii zaproszenia obecnego Księcia Raciborskiego przekazał, że zaplanowano to  na 
czerwiec, kiedy odbędzie się spotkanie z raciborzanami, którego patronem był od zawsze  
nieżyjący już Książe.  

 Radny Marek Rapnicki przestrzega aby nie nakazywać nic instytucjom nie podległym miastu. 
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał na wniosek formalny radnego Michała Wosia w kwestii 

zobowiązanie Prezydenta Miasta do wystosowania zaproszenie do Prezydenta RP Andrzeja 
Dudy na uroczystą sesje Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zobowiązuje się do uczynienia tego już jutro.
 Radny Michał Woś podtrzymał jednak swój wniosek uznając, że umożliwi to wystosowanie 

zaproszenia przez Prezydenta Miasta w imieniu całej Rady. 
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że nie będzie brał udziału w głosowaniu, choć uważa, że 

wniosek jest słuszny niemniej przy jego akceptacji przez Prezydenta Miasta już niepotrzebny.  
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała Wosia w sprawie

zobowiązanie Prezydenta Miasta do wystosowania zaproszenie do Prezydenta RP Andrzeja 
Dudy na uroczystą sesje Rady Miasta w miesiącu marcu.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek, 2 radnych z obecnych na sali nie głosowało. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 7.

 Radny Piotr Klima zapytał czy w przypadku gdyby nasz termin nie pasował Panu Prezydentowi 
RP czy będziemy zapraszać innych osoby np. Panią Premier.

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że prawdopodobnie w takim wypadku zaproszenie później 
kogokolwiek będzie już raczej niemożliwe.  

 Radny Marcin Fica przekazał, że z uwagi na dość długą dyskusję w tym punkcie można by 
zarządzić przerwę. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że mając na uwadze pozostały jeszcze porządek obrad 
proponuje przerwę zarządzić po pkt 6.  Następnie poprosił o wskazanie radnych, którzy będą 
uczestniczyć w pracach zespołu Prezydenta Miasta mającego za zadanie ustalenie kandydatów 
do tytułu „Zasłużony dla miasta Raciborza.”.  
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 Zostali zgłoszeni następujący radni osoby: Piotr Klima, Franciszek Mandrysz, Michał Fita, 
Wiesław Szczygielski, Eugeniusz Wyglenda. Wszyscy zgłoszeni radni wyrazili zgodę. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w pracach tego zespołu powinien znaleźć się również
Przew. Komisji OKSRiOS Paweł Rycka. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ze swojej strony chciałby aby w pracach tego 
zespołu brał udział jeszcze radny Marek Rapnicki oraz Przew. RM Henryk Mainusz.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ma nadzieję, że wynik prac tego zespołu nie będzie 
podlegał już żadnej dyskusji. Następnie zamknął przedmiotowy punkt obrad. Ramowy Program 
Obchodów 800 – lecia nadania praw miejskich Raciborzowi stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 5. Informacja o działaniach Miasta w zakresie ograniczenia niskiej emisji.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF analizowała przedmiotowy materiał. Komisja 
zarekomendowała Prezydentowi Miasta aby wesprzeć Sejmik Wojewódzki w planowanych 
działaniach. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP  wniosła aby w WFOŚiGW rozeznać 
sprawę możliwości zainstalowania w Raciborza miernika do pomiarów zanieczyszczeń.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że radni otrzymali dzisiaj w formie elektronicznej i 
papierowej informacje przygotowane przez Raciborski Alarm Smogowy.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że zabrakło jej w dokumencie podsumowania  i 
wniosków, które faktycznie będzie się w mieście realizowało w 2017 roku. Dalej wskazała, że 
niepotrzebne też w materiale zamieszczone uwagi do mediów w zakresie przedstawiania 
wyników pomiarów. Uznała, że ważniejszym byłby zapis o potrzebie montażu w mieście stacji 
do pomiarów. Następnie wskazała na dokument Raciborskiego Alarmu Smogowego, a 
szczególnie na wyniki pomiarów dokonywanych na przełomie 2016 – 2017 roku.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że materiał jest tylko informacją i nie zamierza 
niczego z niego usuwać. Dodał, że materiał ten wpisuje się w ogólnopolska dyskusję w tym 
temacie. Ma również nadzieję, że Sejmik Województwa przyjmie regulacje pozwalające na 
osiągnięcie zakładanego ograniczenia zanieczyszczeń. Dalej wskazał na prowadzone już 
rozmowy w kwestii montażu w mieście czujników. Dodał, że nikt nie kwestionuje w mieście 
działalności Raciborskiego Alarmu Smogowego, niemniej dobrze byłoby aby polegało to na 
współpracy. Podziękował  też za dokonywanie pomiarów i ich udostępnianie.          

 Radna Anna Tomaszewska wskazała, że komentowanie wyników pomiarów podawanych przez 
media jest negatywnie odbierane przez mieszkańców.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że należy odrzucić wszystko to co zakłóca współpracę 
miasta i alarmu smogowego.  

 Radny Zbigniew Sokolik w związku z wykazywaniem błędu w podaniu wyników stężeń zapytał
skąd więc ten wynik 114µg/m3.

 Naczelnik Wydz. OŚiR przekazała, że wynik 114µg/m3 jest z alarmu smogowego i jest 
porównywalny z wynikiem na stacji WIOŚ, a nieprawdziwy był tytuł dlatego też napisano aby 
dokładnie czytać artykuł.    

 Radny Jan Wiecha przekazał, że w lutym na Komisji RGBiF przewiduje temat związany z 
ograniczeniem niskiej emisji i będzie to okazja aby porozmawiać o planie działań. Dalej 
wskazał, że można na tą komisję zaprosić przedstawiciela Raciborskiego Alarmu Smogowego. 
Dodatkowo przekazał, że zaprasza wszystkich, również tych radnych, którzy nie są członkami 
komisji RGBiF. Wskazał, że do tej pory poczyniono pierwszy krok i przygotowano poparcie 
projektu uchwały Sejmiku Województwa. Dodał, że chodzi o to aby skupić się na tym jak 
skutecznie działać, a unikać niepotrzebnego szumu informacyjnego.     

 Radny Leszek Szczasny przytaczając konkretny artykuł prasowy wskazał na możliwość 
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zastosowania trybu administracyjnego poprzez wydawanie decyzji administracyjnych 
zmuszających do zaniechania zanieczyszczania środowiska.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że taka ścieżka jest możliwa w przypadku gdy ktoś 
uporczywie nie stosuje się do przepisów. Wskazał, że niestety ten administracyjny tryb trwa 
bardzo długo, mniej więcej 3 lata, więc dotyczyć może bardzo skrajnych sytuacji.    

 Radny Marcin Fica zapytał dlaczego Raciborski Alarm Smogowy nie wystąpił sam do mediów 
aby nie pisali nieprawdy.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że tak to już jest, że media nazwami artykułów próbują
przyciągać czytelników. Z drugiej strony dalej zastanawia się dlaczego to zostało opisane w tym
raporcie, a brak w nim wypunktowanych wniosków do realizacji.   

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że do tego materiału należy podejść jak do informacji. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że wnioski zrodziły się na komisjach oraz dzisiaj na 

sesji i będą one realizowane, również ten dotyczący montażu mierników. Dodał, że w 
przeglądzie są regulaminy dotacji i niewykluczone, że niedługo radnym zostaną zaproponowane
ich zmiany.  

 Radny Tomasz Cofała uznał, że punktem wyjścia dla całej tej dyskusji jest uchwała, która ma 
być przyjęta przez sejmik i która pomoże gminom realizować poszczególne zadania. Uznał, że 
w tej całej dyskusji pomija się to, że ten smog nie bierze się tylko z tego, że ludzie mają stare 
piece ale przede wszystkim z tego, co do tego pieca wkładają. Wskazał, że problem jest w cenie 
poszczególnych paliw i w ilości mieszkańców ujętych w grupie ubóstwa ekologicznego. Ważne 
są więc konkretne środki na wymianę starych nieekologicznych palenisk, które deklaruje rząd.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że ze strony alarmu smogowego oprócz pomiarów 
będą prowadzone również spotkania z mieszkańcami w poszczególnych dzielnicach, co 
powinno być przez radnych również promowane.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że warto też aby takie spotkania odbyły się z 
dziennikarzami, by wyniki były podawane właściwie.  

 Przew. RM Henryk Mainusz zamknął przedmiotowy punkt obrad. Informacja o działaniach 
Miasta w zakresie ograniczenia niskiej emisji stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

Ad 6.   Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska o projekcie zmian prawa ochrony
            środowiska.

Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla projektu uchwały Sejmiku Województwa
Ślaskiego w sprawie wprowadzenie na obszarze województwa śląskiego ograniczeń 
w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

Uchwała w sprawie wyrażenia stanowiska o projekcie zmian prawa ochrony
            środowiska.

 Przew. RM Henryk Mainusz zwrócił uwagę, że w tym punkcie Prezydent Miasta przedłożył 
poprawiony projekt uchwały, który będzie podlegał procedowaniu. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF projekt przedmiotowej uchwały zaopiniowała 
negatywnie. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Woś przekazał, że po zapoznaniu się z drukiem sejmowym, projektem uchwały i 
autopoprawką i uznał, że podjęcie tej uchwały narażałoby Radę Miasta na śmieszność. Dodał, 
że uzasadnienie tej uchwały poświęcone jest w większości na obronie stołków w radach 
nadzorczych. Na koniec uznał, że niestosowne jest popieranie przez Radę uchwały o takiej 
treści.  
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że autorem pierwotnej wersji jest WFOŚiGW albo 
samorząd województwa. Niemniej wskazał, że ważne jest to czy samorząd będzie miał 
możliwość pracy w tego typu gremiach. Dodał, że 5-6 lat temu chciano zlikwidować fundusze i 
wtedy również protestowano. Na szczęście wówczas z tego się wycofano. Obecnie więc chodzi 
jedynie o to aby samorządy dalej mogły być reprezentowane w tych gremiach, bo to samorządy 
wpłacają i otrzymują środki z funduszu. Dalej wskazał, że w ostatnich 10 latach na likwidację 
niskiej emisji z NFOŚiGW do samorządów nie wpłynęła ani złotówka. Wskazał, że z roku na 
rok samorząd jest ograniczany. Uznał także, że ta sprawa nie powinna być polityczna.       

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że kampania smogowa okrzyknięta wydarzeniem roku 
2016 pozwoli na to, że zostaną podjęte działania w tym temacie. Następnie przekazał, że zgadza
się ze zdaniem radnego Michała Wosia w kwestii przedmiotowej uchwały.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej  dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę w wersji zgodnie z przedłożona autopoprawką.

Rada przy 22 głosujących radnych, 9 głosami za, 10 przeciw i 3 wstrzymującymi się odrzuciła
powyższą uchwałę. Projekt odrzuconej uchwały wraz z autopoprawką stanowi zał. Nr 10 i 11.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12.

Uchwała w sprawie wyrażenia poparcia dla projektu uchwały Sejmiku Województwa
Ślaskiego w sprawie wprowadzenie na obszarze województwa śląskiego ograniczeń 
w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska odnosząc się do głosowania w formie elektronicznej zastanawia 
się czy w czasie głosowania jest potrzebne aby na monitorach było widoczne kto jak głosuje.   

 Radny Marek Rapnicki zwrócił uwagę, że nie był za tym aby tą elektronikę wprowadzać, ale w 
momencie gdy zostało to już wprowadzone to należy wykorzystać tego możliwości.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała w kwestii technicznej czy głosowanie odbywa się na 
raz, czy należy czekać na słowa przewodniczącego o głosowaniu za, przeciw i wstrzymywania 
się.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że głosujemy w jednym czasie we wszystkich trzech 
opcjach. 

 Radny Michał Woś zapytał czy projekt uchwały sejmiku był dostępny dla radnych w systemie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że jest ujęty w materiałach do pkt. 5. Następnie z uwagi 

na brak chętnych do dalszej  dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXV/341/2017 stanowi zał. Nr 13.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14.

 Radny Marek Rapnicki zaproponował aby przerwę w obradach zarządzić dopiero po uchwałach 
budżetowych.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nie ma potrzeby tej przerwy przesuwać. Następnie 
zarządził 15 minutowa przerwę, od godz. godz. 1635 do godz. 1650. 

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok wraz z autopoprawką.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Fita zapytał w kwestii autopoprawki i przeniesienia środków ze strefy przy ul. 
Bartka Lasoty na strefę przy ul. Cecylii.  

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak wyjaśniła, że złożone oferty przetargowe wskazują 
na dużo mniejsze niż zakładano wydatki na teren przy ul. Bartka Lasoty, a z drugiej strony 
pojawiła się szansa na uzyskanie dofinansowania na teren przy ul. Cecylii.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej  
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 15 i 16.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz 
z autopoprawką. Uchwała Nr XXV/342/2017 stanowi zał. Nr 17.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak przedstawiła radnym uzasadnienie do projektu 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał o wkład miasta w inwestycje pn. Modernizacja stadionu 
lekkoatletycznego przy Ośrodku Sportu i Rekreacji w Raciborzu przy ul. Zamkowej 4.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak wyjaśniła, że w momencie potwierdzenia informacji 
o wysokości uzyskanej dotacji zadanie to zostanie skorygowane po stronie dochodów i 
wydatków.

 Radny Zbigniew Sokolik poprosił o podanie udziału własnego miasta w tym zadaniu na 2017 
rok. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak wyjaśniła, że będzie to kwota zapisana w wydatkach 
tj. kwota 7 086 000,00 pomniejszona o 2,5 mln zł. dofinansowania. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XXV/343/2017 stanowi zał. Nr 19.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20.

Ad 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę (ul. Ocicka).

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XXV/344/2017 stanowi zał. Nr 21.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 22.

Ad 10. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
            przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Śródmieście 
            w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
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przedmiotowej uchwały.
 Radny Michał Fita zapytał, która część działki jest przeznaczona pod zabudowę. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że na dzisiaj cały ten teren w planie 

zagospodarowania przestrzennego objęty jest dwoma funkcjami. Jedna część to usługi tam 
gdzie jest ośrodek zdrowia, a reszta oprócz jednej małej działki jest przeznaczona pod 
komunikację samochodowa. Dodał, że w zasadzie w tej uchwale chodzi tylko o zmianę zapisów
tylko tej niewielkiej działki w kształcie trójkąta, z funkcji usług publicznych na funkcję 
komunikacji samochodowej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 2 przeciw i 1 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XXV/345/2017 stanowi zał. Nr 23.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 24.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu,
            położonych w Raciborzu, w obrębie ulic Cecylii i Gospodarczej, objętych Katowicką
            Specjalną Strefą Ekonomiczną S.A.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych,  jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XXV/346/2017 stanowi zał. Nr 25.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 26.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych
            położonych w Raciborzu przy ul. Rudzkiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych,  jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XXV/347/2017 stanowi zał. Nr 27.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 28.

Ad 13. Uchwała w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
            prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dziś już wiemy, że Marszałek będzie prowadził 
SP 8, niemniej jaka to będzie szkoła będzie wynikało z uchwały Marszałka.

 Radny Piotr Klima przekazał, że dochodzimy dzisiaj do finału prac nad projektem sieci szkół 
ale pamiętamy, że pierwotnie zakładano filie szkół. Uznał, że trzeba było aż przyjazdu Pani 
Kurator Oświaty w Katowicach aby wyjaśniła, że tak nie może być. Zapytał więc dlaczego taką 
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metodę zastosowano i wielu osobom to wmawiano przy okazji oczerniając go jako radnego. 
Dodał też, że nie rozumie dlaczego sprawę z pierwotnej karty starano się bagatelizować. Uznał, 
że warto wyciągnąć wnioski tak aby takich sytuacji w procedowaniu w przyszłości nie było. 
Dalej wskazał na przeinaczanie faktów przez „Nowiny Raciborskie’ w zakresie 
rozpowszechniania informacji o zorganizowanym spotkaniu z panią kurator, ponieważ jego 
zdaniem organizatorzy zrobili wszystko co mogli aby spotkanie właściwie nagłośnić w 
przeciwieństwie do wcześniejszego spotkania z panią kurator zorganizowanego przez związki 
zawodowe. Poprosił więc aby w drugiej połowie kadencji rozmawiać w inny sposób i aby do 
takich sytuacji nie dochodziło.    

 Radny Jan Wiecha odnosząc się do chronologii przekazał, że decyzja o rezygnacji z pomysłu 
filii podjęta została dużo wcześniej niż przyjazd pani kurator. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że podziela zdanie radnego Piotra Klimy. Następnie 
przekazał, że dzisiaj ogólnie jest zadowolony z przedłożonego radnym dokumentu, który zrodził
się po burzliwej dyskusji, po przekazaniu stanowiska mieszkańców, kuratora, rad rodziców i 
radnych oraz refleksji urzędu. Dlatego też przekazał, że będzie głosował za jego przyjęciem.      

 Radny Piotr Klima przekazał, że co do chronologii to nie było tak. Dodał również że spotkanie z
panią kurator zostało uzgodnione na spotkaniu prezydenta z radnymi. Dziwne jest to, że na 
spotkaniu tym nie było naczelnika Wydziału EKS. Następnie wskazał, że dopiero dzisiejsza 
wersja uchwały zawiera zapisy dotyczące SP 8. Dalej przekazał, że dziwi się temu w jaki 
sposób przedstawiano ten materiał i pyta czemu ma to służyć.      

 Radny Jan Wiecha przekazał, że nie chce prowadzić tutaj polemiki. Przekazał tylko, że swoje 
zdanie wyrobił sobie przed spotkaniem z panią kurator, a cała sprawa została niepotrzebnie 
podgrzana.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że radni powinni współpracować. Następnie zapytał radnego Jana
Wiechę kto tą sprawę niepotrzebnie podgrzewał.   

 Przew. RM Henryk Mainusz przerwał tą wymianę zdań.  
 Radny Marek Rapnicki uznał, że szacunek dla Rady wynika z tego co mówimy. Dalej wskazał, 

że radny Piotr Klima prowokuje dyskusje, która nie powinna odbywać się na tej sali. Dodał, że 
sytuację do której radny Piotr Klima ma żal zna z innego przekazu. Co więcej jest to wciąganie 
wątków prywatnych w sesję. Dalej wskazał, że radni nie przyjmują do wiadomości tego, że 
również kuratorium zmieniało opcje. Wskazał, że system z filiami na początku był 
przygotowany jako jedna z opcji. Na koniec zaproponował, aby radny Piotr Klima sprawę swoja
załatwił bezpośrednio z właściwą osobą.   

 Radny Piotr Klima przekazał, że do obiecanego mu spotkania jeszcze nie doszło.  
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że Rada proceduje na projektem sieci szkół. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że to nie jest żadna jego prywatna sprawa. Dalej wskazał, że 

należy wyjaśnić komu należy wierzyć pani kurator czy miejskiemu urzędnikowi. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że szanuje zdanie radnego Piotra Klimy, bo ma 

prawo je wyrażać. Następnie przekazał, że polecił swojemu wydziałowi aby przygotował 
wielowariantowy materiał. Dodał, że wszystkie tam ujęte propozycje były rzetelne i zgodne z 
prawem. Chodziło o to aby przed podjęciem decyzji poznać wszystkie warianty, nawet te które 
wydają się niemożliwe. Dodał, że aby utworzyć filię to najpierw trzeba zlikwidować szkołę i tak
było zawsze i pani kurator niczego nowego nie odkryła. Wskazał, że to likwidacja tzw. 
papierowa, bo zmienia się tylko dokumenty. Dodał, że nie żałuję tego, że polecił przygotowanie 
takiego dokumentu, mimo tego, że w wyniku tego doszło do podgrzania temperatury. Uznał, że 
dyskusja o wariantach nie odbywa się pierwszy raz. Zgodził się też z tym, że te dzisiejsze 
rozwiązania są najlepsze, a że dochodzono do tego trochę emocjonalnie, to nie powinno się o to 
mieć do nikogo pretensji. Dodał, że nikt nie kierował się chęcią dokuczenia komukolwiek. 
Wyjaśnił również, ze opracowanie powstawało miesiąc i nie kosztowało nic, oprócz pracy 
pracowników wydziału. Wskazał, że pani kurator pierwszy raz przyjechała na zaproszenie G 1, 
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bo G 1 chciało się jeszcze uratować. Dodał, że w spotkaniu tym uczestniczył naczelnik 
wydziału, w związku z tym na drugie spotkanie poszedł już sam. Dalej wskazał, że opory co do 
filii były z każdej strony, stąd też stanowisko jego klubu radnych. Dodał, że cieszy się ze 
zbieżnych poglądów co do sieci szkół bo pozwoli to na przyjęcie dzisiejszej uchwały. Następnie
przekazał, że każda szkoła powinna poinformować organ prowadzący o spotkaniu w szkole z 
tak ważną osobą jak pani kurator. Kończąc zaproponował spotkanie radnego Piotrowi Klimie.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że z jego informacji sam naczelnik mówił o tym, że materiał 
przygotowywał pół roku, a przy okazji opowiadał nieprawdę o nim samym.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk jeszcze raz zaapelował o spotkanie, by rozwiązać sprawę poza
sesją.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że żałuje tego, że w dyskusji nie padło ani razy słowa 
„dla dobra dzieci”. Podziękował też wszystkim którzy przyczynili się do powstania dzisiejszego
projektu sieci szkół. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę w wersji obejmującej stanowisko Urzędu 
Marszałkowskiego.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XXV/348/2017 stanowi zał. Nr 29.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 30.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk na koniec podkreślił, że Zarząd Województwa w zakresie SP 8
nie podjął jeszcze ostatecznej decyzji. Szkoła na być w zespole ale jeszcze nie wiadomo jaka. 

Ad 14. Uchwała w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach
            prowadzonych przez Miasto Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uzupełnionym uzasadnieniem w 
kwestii przeprowadzonych konsultacji.

Rada przy 22 głosujących radnych,  jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XXV/349/2017 stanowi zał. Nr 31.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32.

Ad 15. Uchwała w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
            rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz
            określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uzupełnionym uzasadnieniem w 
kwestii przeprowadzonych konsultacji.

Rada przy 22 głosujących radnych,  jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XXV/350/2017 stanowi zał. Nr 33.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34.

Ad 16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia
            18 grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
            w Raciborzu.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XXV/351/2017 stanowi zał. Nr 35.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36.

Ad 17. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXV/352/2017 stanowi zał. Nr 37. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38.

Ad 18. Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2017 rok.
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz w 2016 r. oraz 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 r. 

Plan pracy Rady Miasta Racibórz na 2017 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotowy plan pracy Rady Miasta.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy plan pracy.  Przyjęty plan pracy Rady Miasta na 2017 rok stanowi zał. Nr 39.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz w 2016 r. 
oraz plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 r. 

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił radnym Sprawozdanie z działalności Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz w 2016 r. , które stanowi zał. Nr 41 do protokołu, a następnie
przedstawił plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 

 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do planu pracy komisji zapytał z czego wynika, że w RCK 
będzie kontrola kompleksową w odróżnieniu od kontroli polityki mieszkaniowej.

 Radny Wiesław Szczygielski wyjaśnił, że kontrola kompleksowa w zasadzie jest tylko tytułem, 
gdyż komisja jest świadoma ogromu dokumentów w RCK, w związku z powyższym zakres 
kontroli zostanie określony na pierwszym posiedzeniu rozpoczynającym kontrolę.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotowy plan pracy Komisji Rewizyjnej.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy plan pracy.
Przyjęty plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok stanowi zał. Nr 42.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 43.

Ad 19. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radnym sprawę wyroku WSA w Gliwicach w zakresie 
zaskarżenia przez radną Annę Ronin uchwały Rady Miasta Racibórz z marca 2016 r.   
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 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że wyrokiem z dnia 13 grudnia 2016 r. 
doręczonym urzędowi miasta 16 stycznia 2017 r. WSA w Gliwicach stwierdził nieważność 
uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki 
pracy i płacy radnej Anny Ronin. Wskazał, że uzasadnienie wyroku jest dość obszerne w ilość 
stron, niemniej merytorycznie jest dość skąpe. Sąd w uzasadnieniu stwierdził, że powodem 
podjęcia takiego, a nie innego wyroku były zastrzeżenia do uchwały, a w szczególności, że 
zaskarżona uchwała nie zawierała informacji na temat powodów reorganizacji działalności 
pracodawcy, nie zawierała informacji na temat planu tej reorganizacji, w tym na czym mają 
polegać zmiany organizacyjne, czyj zakres czynności i w jaki sposób się zmienia, a przede 
wszystkim w uzasadnieniu uchwały nie wyjaśniono jak będą zmienione warunki pracy i płacy 
radnej. Jednocześnie sąd stwierdził, że w jego ocenie ta uchwała budzi oczywiste wątpliwości 
co do prawidłowości takich działań pracodawcy w świetle kodeksu pracy. Dodał, że obsługa 
prawna urzędu dokonując analizy prawnej tego wyroku doszła do wniosku, że wyrok ten 
narusza przepisy art. 25 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym w zakresie możliwości badania 
przez Rade Miasta spraw wewnętrznych dotyczących pracodawcy.  Mianowicie zakresu jego 
działania, sposobu jego działania. To wyraża się m.in. w stwierdzeniu sądu na temat badania 
powodów reorganizacji działalności pracodawcy, jak ma wyglądać plan tej reorganizacji, na czy
maja polegać zmiany organizacyjne i jaki ma być przyszły zakres obowiązków pracownika, 
któremu mają zostać wypowiedziane warunki pracy i płacy, który jest objęty ochroną, o której 
mowa w art. 25 ust. 2 ustawy. Dalej uznał, że sąd tutaj stanął w roli sądu cywilnego, sądu pracy,
który rzeczywiście jest uprawniony do takiego badania. Natomiast sąd administracyjny bada 
jedynie przesłanki z art. 25, który to artykuł właściwie określa tylko jedną przesłankę, 
obligatoryjną, związaną z odmową udzielenia zgody na  rozwiązanie stosunku pracy, czy też z 
odmową udzielenia zgody na wypowiedzenie warunków pracy i płacy, kiedy to wypowiedzenie 
związane jest ze sprawowaniem przez dana osobę mandatu radnego. Wskazał, że w niniejszej 
sprawie Rada podejmując uchwałę  uwzględniła przeprowadzone przez siebie postępowanie 
wyjaśniające, które to postępowanie przeprowadziła powołana przez Radę Miasta komisja. 
Komisja ta jak to podkreślono wyraźnie w uzasadnieniu uchwały przeprowadziła dosyć 
wnikliwe postępowanie, trzykrotnie spotkając się na posiedzeniach, przysłuchując m.in. 
przedstawicieli pracodawcy, pracowników pracodawcy, samą zainteresowana panią radną i na 
podstawie tych zeznań, na podstawie tych ustalonych przez siebie okoliczności w protokóle 
stwierdziła, że wypowiedzenie warunków pracy i płacy radnej Annie Ronin  nie jest związane z 
wykonywaniem mandatu. Dodał, że nie pamięta czy dosłotwnie w ten sposób to brzmiało,  
natomiast taki był sens tego stwierdzenia. Dlatego też Rada Miasta w oparciu o takie 
stwierdzenia podjęła uchwałę, w której wyraziła zgodę pracodawcy na wypowiedzenie 
warunków pracy i płacy uznając, że nie ma podstawy prawnej do tego, żeby dokonywać badania
w dalej idącym zakresie, w zakresie stosunków pracy, które są już stosunkami wewnętrznymi 
pomiędzy pracodawcą a pracownikiem. Dodał, że tutaj oczywiście przepis art. 25 w opinii biura
prawnego absolutnie nie daje takiego upoważnienia. Dlatego też obsługa prawna urzędu uważa, 
że pod kątem prawnym, ten wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego winien zostać 
zaskarżony do Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie.     

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy jest możliwość wglądu do tych dokumentów i 
dlaczego nie zostało to radnym wcześniej przedstawione. Dalej zapytał czy Rada będzie 
podejmować dzisiaj decyzję w tym zakresie. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że sprawa ta wymaga przegłosowania. Dodał, że 
dokumenty te były dostępne w Biurze Rady. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że radni żadnej informacji w tym zakresie nie 
otrzymali. 

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że sprawa wymaga podjęcia stanowiska do 6 
lutego br. Następnie przekazał, że w zasadzie jest to wyrok w sprawie indywidualnej, w 
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związku z tym zgoda na publikację tego wyroku nie zależy tylko od Przew. RM ale również od 
pani radnej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że chodzi o to aby teraz zdecydować czy Rada odwołuje
się od tego wyroku czy go przyjmuje i głosowanie o tym przesądzi.  

 Radny Marek Rapnicki zaproponował aby zamiast oprotestowywać nie ujawnienie tego pisma, 
zastanowić się, porozmawiać i zadać pytania prawnikowi. Dodał, że według niego sąd 
administracyjny zabawił się w sąd pracy. Dodał, że dla Rady jest to sprawa trochę prestiżowa.  
Zapytał więc czy tym wyrokiem sąd nie zmusza Rady do wniknięcia w sprawy pracownicze i 
zbadania czy w tym sprawach pracowniczych był aspekt polityczny.    

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że dzisiejsze głosowanie pozwoli na zajęcie stanowiska 
odnośnie wyroku, bo po dniu 6 lutego nie będzie to już możliwe.  

 Radny Michał Woś nie zgadzając się z głosem radnego Marka Rapnickiego uznał, że główny 
problem jest jednak w tym, że dokument wpłynął do Rady w dniu 16 stycznia, a radni są o tym 
poinformowani na sesji i to na jej końcu. Zapytał więc w którym punkcie obrad jest 
rozstrzygnięcie tej kwestii, bo nie wie czy są to interpelacji, zapytania i wnioski. Dodał, że 
zmiany porządku obrad głosowane są na początku sesji i wymagają bezwzględnej większości 
ustawowego składu rady.   

 Radna Anna Ronin przekazała, że to co zostało przedstawione przez Radcę Prawnego jest 
bardzo słabe. Dodała, że podważanie stanowiska WSA też raczej nie jest na miejscu. Dalej 
wskazała, że wówczas kiedy Rada procedowała, a komisja trzykrotnie się spotykała nie zbadano
sprawy pod kątem, o którym dzisiaj się tu mówi tj. kwestii politycznych, o czym wszyscy tutaj 
wiedzą.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że są to sugestie i nikt tego tutaj nie potwierdził.    
 Radna Anna Ronin przekazała, że potwierdzili to wówczas pracownicy i pracodawca, są z tego 

nagrania i protokoły. Uznała, że trzeba naprawdę nie chcieć widzieć aby tego nie zauważyć. 
Dalej wskazała, że już wtedy toczyło się postępowanie w prokuraturze i z tego tytułu nie 
powinno to być procedowane ale zawieszone. Kolejna kwestia jest taka, że Prokuratura 
Rejonowa w Raciborzu umorzyła dochodzenie, a Sąd Rejonowy w Raciborzu znowu to 
przywrócił i toczy się dalej postępowanie w prokuraturze w tej sprawie o poświadczenie 
nieprawdy we wniosku do Rady Miasta. Poprosiła więc aby zastanowić się co Rada Miasta chce
zrobić bo oddawanie sprawy do NSA jest tylko graniem na czas. Na koniec dodała, że to co się 
teraz dzieje jest bezprawne, tak jak to radny Michał Woś zauważył.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że jest to zdanie radnej.   
 Radny Michała Woś przekazał, że nie może zgodzić się ze zdaniem radnej Anny Ronin, że 

trwające postępowanie w prokuraturze jest jakąkolwiek przeszkoda proceduralną w tej kwestii. 
Jego zdanie przeszkoda proceduralna jest to, że radni nie mają tego w porządku obrad. Podobnie
też nie może zgodzić się z nadzorem prawnym urzędu w tym, że pismo skierowane do Rady, 
dotyczące sprawy indywidualnej, nie podlega udostępnieniu czy upublicznieniu. Zapytał więc 
czy Rada może głosować nad sprawą, która nie jest w porządku obrad.     

 Radny Marek Rapnicki uznał, że nie dostarczenie tych dokumentów nie uniemożliwia nam 
dyskusji. Dalej wskazał, że jest 1/23 tej Rady, która wydała jakiś werdykt i sąd to oddalił i 
pytanie jego jest takie czy radnemu wolno dalej bronić w kolejnym głosowaniu swojego 
poglądu. Uznał, że problem nie dostarczenia dokumentów nie zwalnia radnych z decyzji, którą 
radni mają prawo podjąć.

 Radny Michał Woś przekazał, że kwestię ad vocem z radnym Markiem Rapnickim wyjaśni już 
poza dyskusją na sesji.

 Radna Anna Szukalska uznała, że nie jest w porządku to, że radni nie otrzymali tych 
dokumentów wcześniej, bo radni mają prawo te dokumenty przeczytać. Dodała, że nie zgadza 
się ze wszystkim co powiedział Radca Prawny urzędu. Dalej wskazała, że sąd pierwszej 
instancji powołał się na te same argumenty, które przytoczyła jako przewodnicząca w protokole 
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Komisji Doraźnej. Dalej przekazała, że nie jest też tak jak powiedział Przew. RM, co do 
argumentów przegłosowania sprawy, gdyż uważa, że warto ten wyrok zaskarżyć ale nie ze 
względu na to, że się z nim nie zgadza ale ze względu na to aby mieć pewność, że argumentacja 
sądu pierwszej instancji jest właściwa.   

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nikogo do swoich argumentów nie namawia, jedynie 
wskazał na upływający termin dla podjęcia tej decyzji.

 Radny Marek Rapnicki wskazał, że głosowanie nad czymś co nie jest w porządku obrad może 
być obarczone uchybieniem prawnym.  

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał Radcę Prawnego czy pkt 19. Interpelacje, zapytania i 
wnioski jest odpowiednim punktem aby w nim temat ten procedować.

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że w jego opinii punkt ten jest odpowiedni aby 
procedować tego typu sprawę. Dodał, że nie mówi się też tutaj o kwestii podejmowania 
uchwały. 

 Radny Michał Woś zapytał więc co to jest interpelacja, wniosek czy zapytanie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił wniosek formalny aby Rada Miasta zajęła stanowisko, 

czy odwoływać się od wyroku NSA i to wyrażone zostanie głosowaniem.  
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że jest jej bardzo trudno zadecydować na podstawie 

tego co zostało odczytane. Wskazała, że radni jeszcze dzisiaj otrzymali trzy inne dokumenty, a o
tej sprawie radni dowiadują się na samym końcu. Dodała też, że nie jest wstanie skonfrontować 
tego dokumentu z innym prawnikiem.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radni mają trzy warianty, mogą głosować za, przeciw
i wstrzymać się od głosu.

 Radna Anna Szukalska podnosząc kwestię nie przedstawienia dokumentu radnym przekazała, 
że ona oraz radni Michał Woś i Michał Fita nie wezmą udziału w tym głosowaniu. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że liczył na jakąś refleksję w tym temacie bo uznał, że 
takie praktyki odwoływania radnych nie powinny mieć miejsca. Dodał, że kilkakrotnie były 
podejmowane takie decyzja ale zawsze był głos rozsądku. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nikt nikogo nie odwołuje. 
 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że teraz jest też szansa aby to zatrzymać, zgodzić się z 

wyrokiem sądu i nie odwoływać się. Wskazał, że jest to wchodzenie na niebezpieczny grunt. 
Dodał, że nie zgadza się z tymi radnymi, którzy ponownie chcą podejmować te działania i 
odwoływać się do sądu wyższej instancji. Uznał, że lepiej wycofać się z błędu wcześniej 
popełnionego i z eskalowania krzywdy jaka została wyrządzona radnej.     

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że sprawa była wówczas dyskusyjna i wcale nie 
przekonująca na pracach komisji. Wskazał również, że o sprawie decydują fakty późniejsze, 
czyli jednak zaproponowanie pracy, która była nie do przyjęcia i radna tej pracy nie mogła 
przyjąć w tych warunkach, obecnie nie może pracować. Skutki więc są ewidentne i jasne. 
Rozumie też, że sprawa ta będzie dalej opłacana z podatków, czyli odwołujemy się na kosz 
podatników.       

 Radna Anna Ronin wskazała na błąd, który przytoczył Radca Prawny, a mianowicie, że WSA 
zajął się wyłącznie uchwałą jako formalnym dokumentem, a nie badaniem czy to było na 
podstawie wykonywania mandatu czy nie, czyli sama treść uchwały łącznie z uzasadnieniem 
była niedopuszczalna, była w swej istocie wadliwa, to pisze w uzasadnieniu wyroku.   

 Radca Prawny Maciej Markowicz odnosząc się do słów radnej Anny Ronin przekazał, że nie 
kwestionuje tego co było na posiedzeniu WSA, a jedynie przekazał, że przedstawił radnym 
historię podejmowania tej uchwały i jakie były przyczyny i podstawy jej podjęcia. Następnie  
odnosząc się do wcześniejszego stwierdzenia radnej, że nie ma podstawy czy w ogóle 
niewyobrażalne jest kwestionowanie wyroku sądu pierwszej instancji, przekazał, że w ten 
sposób podważano by konstytucyjną zasadę dwuinstancyjności sądownictwo i prawo każdej ze 
stron na odwołanie się od wyroku pierwszej instancji. Dodał, że na potrzeby złożenia skargi do 

17



NSA potrzebna jest zgoda Rady, podobnie jak to było z wcześniejszym z pełnomocnictwem dla 
Przewodniczącego Rady.    

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała dlaczego więc radni nie otrzymali tego dokumentu 
wcześniej.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że dokument był dostępny w Biurze Rady. Następnie 
przekazał, że w związku z tym dokumentem Rada Miasta ma czas do 6 lutego na podjęcie 
decyzji czy się odwołujemy czy nie, dlatego też pyta o to dzisiaj Radę.

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła o wskazanie powodu dlaczego radni nie otrzymali tego 
pisma i ile jest takich pism w Biurze Rady.

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy jest to wniosek formalny o przekazywanie wszystkich 
pism wpływających bo Biura Rady do rąk radnej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że chodzi jej o uzyskanie odpowiedzi na jej pytanie. 
 Radny Marek Rapnicki uznał, że źle się stało, że ta dokumentacja nie trafiła do radnych m.in. 

dlatego, że jej sens merytoryczny w jakimś stopniu niewiele się ma do decyzji, którą radni mają 
podjąć w głosowaniu. Wskazał, że jest to tylko kwestia czy oddalamy to do drugiej instancji czy
nie. Uznał, że większość z ludzi ma ten pogląd ustalony więc bez względu czy radni dokument 
ten otrzymali czy nie mogą przegłosować kwestię czy odwoływać się czy też nie.      

 Radny Eugeniusz Wyglenda zaproponował zarządzenie pół godziny przerwy aby wszyscy mogli
zapoznać się z tym dokumentem. 

 Przew. RM Henryk Mainusz wyjaśnił jeszcze, że pismo wpłynęło do urzędu 16 stycznia, a 20 
stycznia wpłynęło do Biura Rady wraz z propozycją rozwiązania z biura prawnego. Wskazał, że
z uwagi na datę 6 lutego jest to przedłożone radnym na dzisiejszej sesji.

 Radna Anna Ronin zapytała jaki jest czas na odwołanie się.  
 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że jest to termin 30 dni, który biegnie od dnia 

doręczenia do urzędu. Wyjaśnił następnie, że data 6 luty jest terminem na podjęcie decyzji przez
Radę, a nie jest oczywiście datą upływu tych 30 dni. Wskazał, że okres ten jest potrzebny na to 
aby przygotować i wnieść taką skargę.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 30 minutową przerwę w 
obradach.

Rada przy 18 głosujących radnych, 8 głosami za, 9 przeciw i 1 wstrzymującym się odrzuciła
powyższy wniosek, 4 radnych obecnych na sali nie głosowało. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44.

  
 Przew. RM Henryk Mainusz następnie poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wyrażenia

zgody na sporządzenie i złożenie skargi kasacyjnej do NSA od wyroku WSA z dnia 13 grudnia
2016 r. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 11 głosami za, 7 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła
powyższy wniosek, 3 radnych obecnych na sali nie głosowało. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 45.

 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 46:
1) w sprawie przycięcia krzewów na ul. Wygonowej na wysokości GPZ-Brzezie,
2) w sprawie umożliwienia mieszkańcom kupna przez internet miesięcznego abonamentu za 

parkowanie w centrum miasta,
3) w sprawie w sprawie zmiany oznakowania znakiem „zakazu i zatrzymywania” ul. Kpt. 

Myśliwca na odcinku od ul. Brzeskiej do skrzyżowania z ul. Gawliny (wcześniejsze 
interpelacje z czerwca i września 2015 r.), 

4) w sprawie przedłużenia ścieżki rowerowej na Dębiczu przy ul. Brzeskiej od jej zakończenia 
przy torach, aż do chodnika przy ul. Rybnickiej, 

5) w sprawie osiadania gruntu pod drogą na ul. Brzeskiej jadąc w kierunku Brzezia po 

18



wyjechania z łuku za lasem, 
6) ustnie w sprawie likwidacji torowiska w Brzeziu i zagospodarowania go na potrzeby 

dodatkowej ścieżki rowerowej.  
 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie lokatorki budynku wspólnoty przy ul. Dąbrowskiego 29/3 i stanowiska nadzoru 
właścicielskiego w zakresie ciepłej wody i rozliczeń finansowych,

2) w sprawie podania terminu spotkania radnych w Komendzie Powiatowej Policji w 
Raciborzu,

3) w sprawie przedyskutowania i ustosunkowania się do propozycji zmian w ordynacji 
wyborczej,

4) w sprawie skrócenia czasu obrad sesji poprzez przeniesienia do systemu eSesja wystąpień 
przewodniczących komisji,

5) w sprawie ustawienia na Rynku telebimu w celu przedstawiania mieszkańcom 
przedsięwzięć odbywających się w miejskich instytucjach kultury w ramach 800- lecia, w 
których ze względu na ograniczone miejsca nie wszyscy mogli uczestniczyć. Dodał, że te 
sprawy powinny również być transmitowane przez internet i RTK,

6) w sprawie umożliwienia radnym korzystania z obsługi prawnej urzędu w kontekście 
ochrony radnego w trakcie wypełniania mandatu,

7) w sprawie pomijania wypowiedzi radnych z dyskusji, np. w kwestii nadania tytułu 
honorowego obywatela miasta Prezydentowi RP,

8) w sprawie przekazywania radnym materiałów na dwie, trzy godziny przed sesją oraz 
informowania o dokumentach będących w biurze rady dopiero na samej sesji,

9) przypomniał sprawę opomiarowania budynku miejskiego przy ul. Stalmacha.
 Radny Paweł Rycka podziękował naczelnikowi i pracownikom Wydziału EKS za 

przygotowanie wszystkich dokumentów związanych z projektem sieci szkół.  
 Radny Michał Fita przedstawił interpelację w sprawie udostępnienia wykazu środków trwałych 

Przedsiębiorstwa Komunalnego w Raciborzu za lata 2015 – 2016. 
 Radna Anna Szukalska przedstawiła i przedłożyła do protokołu następujące interpelacje:

1) pisemnie w sprawie mieszkańców budynków przy ul. Katowickiej 11-19 - zał. Nr 47,    
2) ustnie w sprawie utajnionego spotkania radnych i prezydenta na temat oświaty przekazała, 

że Przew. RM pełni funkcje reprezentacyjną Rady i ta funkcja do czegoś zobowiązuje. 
Uznała, że niepotrzebnie psuje się renomę naszego miasta poprzez to, że tą sprawą zostały 
zainteresowane ogólnopolskie stowarzyszenia oraz nawet Rzecznik Praw Obywatelskich. 
Dodała, że rozumie intencje, nie mniej wskazała, że zamiast brnąć w zaparte lepiej 
przeprosić za błąd.

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy to jest jakaś forma apelu do niego. Dalej przekazał, że 
na wszystkie skierowane do niego pisma w tej sprawie udzielił odpowiedzi. Dodał, że nie wie 
też kogo by miał przepraszać. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy Przew. RM uważa, że były podstawy do utajnienia tego 
spotkania.

 Przew. RM Henryk Mainusz w formie pytania odpowiedział „a nie było”. 
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że w związku z planowanymi objazdami przez 

Markowice w czasie remontu DW 919 należy zobligować ZDW do zwiększenia bezpieczeństwa
w obrębie tzw. Markowickiego ronda poprzez zmianę oznakowania oraz zamontowanie 
najazdów długości 15 metrów od momentu skrzyżowania ul. Arki Bożka i Olimpijczyka do 
skrzyżowania z ul. Powstańców Śląskich z wyraźnym uwidocznieniem przejść dla pieszych. 
Dodatkowo uznał, że na czas objazdu można rozważyć wprowadzenie ruchu dwukierunkowego 
na ul. Grobla.  

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie uzupełnienia środków na realizację zadania z ubiegłorocznego budżetu 
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obywatelskiego w dzielnicy Sudół gdzie powstaje centrum ratunkowe OSP, chodzi o 
utwardzenie drogi dojazdowej i wykończenie elewacji, 

2) w sprawie dalszego problemu z dymem na ul. Ogrodowej,
3) w sprawie wydanych przez UM kopert życia podziękował za tą bardzo potrzebną inicjatywę

związaną z ratowaniem życia.
 Radny Marcin Fica przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 48:

1) w sprawie przedstawienia na lutowej sesji rozliczenia z wykorzystania dotacji przekazanej 
Policji na dodatkowe patrole i zakup alkomatu,

2) w sprawie terminu wykonania projektu ścieżki rowerowej do Markowic i terminu realizacji 
tego zadania,

3) w sprawie przeprowadzenie inwentaryzacji pieców w budynkach jednorodzinnych i 
budynkach wielorodzinnych,

4) w sprawie zamontowania w mieście miernika jakości powietrza w ramach WFOŚiGW w 
Katowicach.   

 Radny Eugeniusz Wyglenda przedstawił interpelacje w sprawie rozważenia możliwości zakupu 
bądź wypożyczania na czas ferii agregatu do naśnieżania, który mógłby być wykorzystywany 
czy to na torze saneczkowym w Lesie Obora czy też na górce przy Parafii Matki Bożej. Dodał, 
że wypożyczenie takiego agregatu to koszt 9,8 tys. zł. na sezon, a zakup przewoźnego agregatu 
to wydatek rzędu 42 tyś zł. netto. Uznał, że niezbędny agregat prądotwórczy i wodę mogłaby 
dostarczyć straż pożarna. 

 Radny Marek Rapnicki poprosił o sprawdzenie informacji jaką otrzymał anonimowo od 
mieszkańca o ścięciu platana w rejonie ul. Kościuszki.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał w sprawie ilości chętnych na mieszkania w TBS i jak duża jest
w związku z tym kolejka oraz ile mieszkań zostanie oddany w tym obecnie budowanym TBS-ie
na Ostrogi i jaka będzie liczba mieszkań przewidzianych na terenie przy ul. Łąkowej i w jakiej 
formie te mieszkania będą budowane, jak również czy gmina rozważa zgłoszenie jakiegoś 
terenu do programu Mieszkanie+ .

 Radny Michał Woś przyłączył się do podziękowań dla Wydziału EKS oraz złożył apel aby 
zawsze pamiętać, że razem tworzymy wspólnotę samorządową jak brzmi hasło 800 - lecia i 
nawet przy toczeniu sporów należy pamiętać o dobru wspólnym.  

 Radny Leszek Szczasny przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 49:
1) w sprawie skrzyżowania Eichendorffa / Kościuszki,
2) w sprawie decyzji administracyjnych względem”kopciuchów”,
3) w sprawie oznaczeń na drogach rowerowych.

 Radny Janusz Loch przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 50:
1) w sprawie niedrożnych kratek wentylacyjnych w dwóch mieszkaniach budynku przy ul. 

Michejdy 34,
2) w sprawie wymiany drzwi wejściowych i drzwi prowadzących na strych oraz montaż 

trzepaka przy budynku na ul. Michejdy 34. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 
interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie likwidacji torowiska na Brzeziu i 

zagospodarowania go na potrzeby dodatkowej ścieżki rowerowej przekazał, że procedura 
wyłączenia tego toru jest długotrwała. Dodał, że tor ten został już zgłoszony do 
wojewódzkiej bazy odnośnie ścieżek rowerowych po nieczynnych torowiskach. 

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie lokatorki budynku wspólnoty przy ul. Dąbrowskiego 29/3 przekazał, że 

temat wymaga wyjaśnienia, więc odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie,
2) w sprawie podania terminu spotkania radnych w Komendzie Powiatowej Policji w 
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Raciborzu przekazał, że tą kwestią zajmuje się Przew. Komisji GMOŚiBP,
3) w sprawie przedyskutowania i ustosunkowania się do propozycji zmian w ordynacji 

wyborczej przekazał, że póki co nie ma jeszcze konkretnego projektu więc na chwilę 
obecną nie wiadomo do czego się odnosić,

4) w sprawie ustawienia na Rynku telebimu oraz transmisji przez internet i RTK przekazał,
że przy dużych imprezach jest ustawiany telebim, kwestia czy robić to przy okazji 
imprez w RCK jest do rozważenia. W kwestii transmisji przekazał, że tam gdzie to 
możliwe to media zawsze są obecne,

5) w sprawie umożliwienia radnym korzystania z obsługi prawnej urzędu przekazał, że 
urząd tak naprawdę nie jest wstanie, bo sam wynajmuje kancelarię zewnętrzną. Poprosił
aby sprawy ważne i istotne zgłaszać do niego, wtedy postara się pomóc,

6) w sprawie pomijania wypowiedzi radnych, a także apelu radnego Michała Wosia i 
uwagi radnej  Anny Szukalskiej przekazał, że nikt nie zamierzał podważać funkcji 
publicznej radnego. Dodał, że to przedmiotowe spotkanie miało po prostu rozładować 
emocje. Wskazał, że prawdopodobnie nic też by się nie stało gdyby na to spotkanie 
media zostały wpuszczone. Uznał, że nie bardzo jest za co przepraszać, bo trochę 
zostało to sprowokowane i teraz ciągnięte aż do rzecznika praw obywatelskich. Dodał, 
że nie podejmowano na tym spotkaniu żadnych wiążących decyzji. Uznał, że na pewno 
będzie to nauka na przyszłość. Podkreślił, że nikt nie miał złych intencji. Dodał, że jego 
zdaniem radni mają prawo spotkać się poza sesją i komisjami.     

7) w sprawie nadania tytułu honorowego obywatela miasta Prezydentowi RP przekazał, 
temat może być poruszony podczas prac zespołu, niemniej wskazał, że miasto nie ma 
uchwalonej procedury przyznawania tytułu honorowego obywatelstwa. Uznał, że taka 
uchwałę mogą również zgłosić radni, bo to bardzo dobry pomysł. Dalej przekazał, że 
lepiej aby sprawę na spokojnie przygotować bez żadnego pośpiechu,

8) w sprawie opomiarowania budynku miejskiego przy ul. Stalmacha przekazał, że na to 
musi zgodzić się każdy lokator i z tym jest tam problem. Dodał, że nikogo nie można 
zmusić do tego, niemniej podjęte zostaną jeszcze dalsze rozmowy.

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity w sprawie udostępnienia wykazu środków 
trwałych Przedsiębiorstwa Komunalnego w Raciborzu za lata 2015 – 2016 przekazał, że 
wykaz taki zostanie radnemu udostępniony. 

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza w sprawie zwiększenia 
bezpieczeństwa w obrębie tzw. Markowickiego ronda przekazał, że sprawę na piśmie 
przekaże do ZDW.

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie centrum ratunkowego OSP przekazał, że elewacje na pewno zostaną tam 

zrobione, natomiast gdy chodzi o utwardzenie drogi dojazdowej to przekazał, że sam 
ażur na kosztować 20 tys.zł. Dodał, że zadanie to zostanie dokończone ze środków 
zarządzania kryzysowego ale nie w tym roku, 

2) w sprawie problemu z dymem na ul. Ogrodowej przekazał, że kontrole były tam 
wysyłane ale jeżeli problem dalej istnieje to zostaną ponowione,

3) w sprawie wydanych przez UM kopert życia przekazał, że też cieszy się z tej 
inicjatywy.

 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowiedzi zostaną 
przygotowane na piśmie.

 Odnośnie interpelacji radnego Eugeniusza Wyglendy w sprawie rozważenia możliwości 
zakupu bądź wypożyczania na czas ferii agregatu do naśnieżania przekazał, że zanim 
miasto zdecyduje się na zakup to na rok można takie urządzenie wydzierżawić.

 Odnośnie zapytania radnego Marka Rapnickiego w sprawie ścięcia platana w rejonie ul. 
Kościuszki przekazał, że po sprawdzeniu tematu odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.   
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 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak odpowiadając na interpelację radnego Zbyszka 
Sokolika przekazała, że na ul. Przejazdowej powstają dwa budynki, przy czym w tym roku 
powstanie tam 16 mieszkań. W zakresie wniosków przekazała, że na ten pierwszy budynek jest 
już dokonany przydział. Dodała, że w przypadku tych mieszkań jest warunek, że 50% mieszkań
musi zostać zasiedlone przez rodziny z dziećmi. W zakresie mieszkań, które mają powstać przy 
ul. Łąkowej to przekazała, nabycie tej działki nastąpiło wraz z zobowiązaniem wybudowania 
tam budynków komunalnych. Zostały już przedstawione Prezydentowi Miasta 4 warianty 
zabudowy i został wybrany wariant realizacji inwestycji przez Raciborski TBS przy udziale 
środków z funduszu dopłat. Dodała, że różnica pomiędzy budową na ul. Przejazdowa a budową 
na ul. Łąkowej polega na tym, że wynajem mieszkań na ul. Łąkowej będzie odbywał się na 
zasadach, które obowiązuję w zasobach komunalnych i które zostały zatwierdzone przez Radę 
Miasta. Wskazała, że chodzi o to aby z funduszu dopłat uzyskać 45% dofinansowania. Dalej 
przekazała, że w pierwszy wariancie będą to dwa budynki i 96 mieszkań. Na chwilę obecną jest 
przygotowywana dokumentacja tak aby we wrześniu złożyć wniosek do BGK i rozpocząć 
budowę w 2018 roku. W zakresie programu Mieszkania+ przekazała, że i tutaj zostały podjęte 
rozmowy z BGK i BGK wskazuje na 4 warianty współpracy ale z koniecznością  wskazania 
konkretnego terenu. Dodała, że taki teren został wybrany i w chwili obecnej przygotowywana 
jest niezbędna ankieta, która wraz z wnioskiem zostanie wysłana do BGK. W odpowiedzi 
miasto otrzyma informacje czy BGK podpisze z nami list intencyjny i w jakim wariancie.  
Wskazała, że każde miasto, które taki list intencyjny już podpisało jest zobligowane do 
zachowania poufności. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy 50% zasiedlenia rodzin z dziećmi dotyczy obydwóch 
budynków przy ul. Przejazdowej i czy chodzi o dzieci,czy może to być jedno dziecko.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że chodzi o oba budynki i że w rodzinie 
może być jedno dziecko. 

Ad 20. Zakończenie sesji. 
   
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 

Miasta Racibórz, godz. 1952. 

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                 Przewodniczący Rady
                                                     Henryk Mainusz

22


